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Vanhusneuvoston kokous 

Aika Torstai 27.2.2025 klo 10–12 

Paikka Kaupungintalo, Kaupunginhallituksen kokoushuone, 
Raatihuoneenkatu 9 

Läsnä   Leena Sorjonen, puheenjohtaja  
Lars Heinonen 

  Kirsti Hiltunen 
  Ove Blomqvist 
  Anja Luoma 
  Soili Koskelainen 
  Ros-Mari Aarttila 
  Risto Mieskonen, varajäsen 

Maija Eklöf, sihteeri 
 

Poissa  Carl-Johan Numelin 
  Hilkka Knuuttila 
  Benita Ahlnäs, varajäsen 
 
 
Käsitellyt asiat: 
  

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.00 

 
2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

3. Pöytäkirjantarkastajien valinta 
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Kirsti Hiltunen ja Lars Heinonen 

 
4. Esityslistan hyväksyminen  

Hyväksyttiin esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
 

5. Hyvinvointikertomus – tilannekuva / Hyvinvointikoordinaattori Petra 
Bärlund-Hämäläinen 
 
Porvoon kaupungin hyvinvointikoordinaattori Petra Bärlund-
Hämäläinen esitteli neuvostolle lakisääteistä hyvinvointikertomusta, 
joka käsitellään lautakunnissa, kaupunginhallituksessa ja 
valtuustossa. Neuvoston jäsenet ovat saaneet tutustua 
kertomukseen etukäteen. Käännös asiakirjasta tulee viimeistään 
valtuuston käsittelyyn. Kaikki kaupungin toiminta tähtää 
kuntalaisten hyvinvointiin ja työ on jokaiselle toimialalle kuuluvaa, 
tämä on myös kuntalaissa sanoitettu. Hyvinvointia ja terveyttä 
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edistetään myös kaikilla toimialoilla ja monen tahon kanssa 
yhteistyössä.   
 
Kuntien ja hyvinvointialueen tulee toimia samansuuntaisesti 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä ja tarvitaankin aktiivista 
vuoropuhelua ja yhteisen tavoitteen muotoilemista. Molempien 
tahojen tulee tehdä omat hyvinvointityön asiakirjat omilla toimillaan 
omille valtuustoilleen. Kaupungin Hyvinvointikertomus antaa 
syötettä kaupunkistrategialle sekä pohjan seuraavan 
valtuustokauden Hyvinvointisuunnitelmalle. 
Hyvinvointisuunnitelman osalta lähetetään vielä istuvalle 
neuvostolle ennakkotehtävä ja järjestetään kesälomien jälkeen 
myös vaikuttamistoimielinten työpaja tai kokoontuminen, jotta 
saadaan mahdollisimman laajasti asioita huomioitua.  
 
Hyvinvointitietoa on heikosti ikääntyneiden osalta saatavilla ja 
tiedossa on myös se, että se on jälkijättöistä. Ostamalla (noin 
30 000e/ kerta) voi hankkia TerveSuomi lisäotoksen (koskee 
kaikkia yli 20-vuotiaita). Tämä hankinta tulisi tehdä myös joka 
toinen vuosi, jotta saisi seurantaa ja vertailutietoa. Koska 
hankintaan ei ole kaupungissa lähdetty, niin korostuu vuoropuhelu 
kokemusasiantuntijoiden, kuten neuvostojen kanssa, ja sitä 
tullaankin tekemään vielä lisää varsinaista valtuustokausittaista 
Hyvinvointisuunnitelmaa ennakoiden. Kaupunki on myös useaan 
otteeseen pyytänyt tilannekuvakeskustelua Porvoo tulokulmalla, 
jossa voisi koota havainnot eri ikäryhmien osalta niin kaupungista, 
hyvinvointialueelta kuin HUSista, siinä vielä onnistumatta. 
 
Kaupungilla ei ole erillistä ikäihmisten hyvinvointiin liittyviä asioita 
koordinoivaa henkilöä, mutta hyvinvoinnin ja terveyden edistämistä 
tehdään kaikilla kaupungin toimialoilla ja tällä hetkellä asioita 
käsitellään kaupungin hyte-johtoryhmässä. Ehdotuksena 
seuraavan hyte-johtoryhmän kokoukseen on erillisen poikkialaisen 
ikäihmisten hyvinvointi työryhmän perustaminen, jossa tulisi olla 
myös vanhus- ja vammaisneuvoston edustus.  Vastaava on lasten 
ja nuorten hyvinvoinnin osalta jo olemassa, se on lakisääteinen 
(nuorisolaki, 9§). Tiedossa on varsin hyvin ikääntyneiden ja 
maahanmuuttajien (jossa myös on ikääntyneitä) määrän kasvu 
sekä lasten ja nuorten määrän vähentyminen. 
 
Kaupungin rooli on tehdä ennaltaehkäiseviä toimia. Niitä on jo 
laajasti kaupungin toiminnassa jo nyt (Senioreiden hyvinvointi - 
Porvoo), mutta kehittämistyötä tarvitaan toki.  Kaupungin 
verkkosivuilla oleva Senioreiden hyvinvointisivun yksi tavoite on 
helpottaa eri toimintojen löydettävyyttä ja kannustaa omaehtoiseen 
toimintaan. Ideoita sivun parantamiseen tulee lähettää Petralle. 
Löydettävyyttä pyritään parantamaan myös 03-04/2025 avautuvan 

https://www.porvoo.fi/hyvinvointi-ja-turvallisuus/senioreiden-hyvinvointi/
https://www.porvoo.fi/hyvinvointi-ja-turvallisuus/senioreiden-hyvinvointi/
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Porvoon harrastuskalenterin avulla. Siihen pyydetään eri toimijoita 
täyttämään lomake, joka tuo toiminnan näkyväksi. Kalenterista voi 
hakea ikäryhmittäin tekemistä ja myös esim. maksuttomuuden 
mukaan. Tästä tiedotetaan kohta lisää.  
 
Kaupungilla on Hyte-rahasto, johon ohjataan Valtiokonttorilta 
haettuja perintövaroja. Sitä voidaan kohdentaa 
Hyvinvointisuunnitelman mukaisiin vaikuttaviin määräaikaisiin 
projekteihin. Seuraavaksi onkin suunnitteilla ikääntyneisiin liittyvä 
projekti siten, että se on kaupungin olemassa olevissa rakenteissa 
ja resurssien puitteissa mahdollista toteuttaa. Hyte-johtoryhmä 
käsittelee tätä projektia maaliskuun alussa.  
 
Neuvoston jäsenet nostivat esiin mm seuraavia näkökulmia: 
- ikäihmisten ennaltaehkäiseviä asioista pitää tehdä nyt. 

Ehdotettiin, että kalliista Kokonniemen projektin investoinnista 
voisi osan investoida Porvoon ikäihmisten kuntoa ylläpitävään 
toimintaan, esim. ilmaisen kuntosaliharjoittelun muodossa.   

- Tarpeeksi suuret kokoontumistilat yhdistyksille puuttuvat 
Porvoosta. Seinät tulevat monen eläkeläisyhdistyksen 
toiminnassa vastaan. 

 
6. Seuraavan vanhusneuvoston valinnan järjestäminen 

 
Todettiin, että tämä on ensimmäinen kerta, kun käytetään uutta 
toimintasääntöä ja siitä syystä valmista mallia tai prosessia ei ole.  
Vaalit ovat 13.4.2025. Valtuustokausi loppuu 31.5.2025 ja uusi 
neuvosto aloittaa 1.6.2025. Alustavasti sovittiin, että kokous, jossa 
valitaan seuraavan neuvoston jäsenet, varajäsenet, (7–9) 
puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja pidetään 04/2025 
loppupuolella tai 05/2025 alkupuolella, jotta Kaupunginhallitus voi 
vahvistaa kokouksen tekemät ehdotukset toukokuussa. Uusi 
valtuustokausi on neljä vuotta.  
Sihteeri ja varapuheenjohtaja Leena Sorjonen tekevät 
toimintatavasta yksityiskohtaisen esityksen seuraavaan 
vanhusneuvoston kokoukseen 27.3., jossa asia toteuttamistapa 
päätetään.  
 

7. Tulevat tapahtumat 

• Vierailu Tuusulan vanhusneuvostoon 5.3.2025 
o Lähtö klo 9.00 kaupungintalon takapihalta. Mukaan 

lähtee seitsemän jäsentä. Hilkka Knuuttila pitää 
esityksen Porvoon vanhusneuvostosta. Vierailusta 
tehdään muistio. 
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• Porvoon veteraanijärjestöjen ja eläkeläisyhdistysten 
keskustelutilaisuus – esitys kaupungille: kuntouttava 
salitreeni 65+ - vuotiaille. 

o Jokainen neuvoston jäsen esittää omille 
verkostoilleen Anja Luoman kirjaaman esityksen 
aiheesta. Asiasta tehdään esitys huhtikuun 
kokouksessa, jossa päätetään seuraavan neuvoston 
jäsenistä.  

• Asiantuntijaluento: Ravitsemustietoutta senioreille 
o Luento pidetään 1.4.2025, klo 17.15–18.45 

Linnankosken lukion auditoriossa. Luennon pitää 
elintarviketieteiden maisteri Heljä Tuomarla. 
Ilmoittautuminen on jo auki Porvoon 
kansalaisopisto - Borgå medborgarinstitut 

o Neuvoston jäsenet ja varajäsenet lähettävät esitteen 
verkostoilleen.  

• Porvoon Päivä 06/2025 
o Leena Sorjonen selvittää ajankohdan.  

• Vanhustenviikko syksy 2025 
o Jää seuraavan neuvoston päätettäväksi. 

• Vanhusneuvostopäivät 11/ 2025  
o Jää seuraavan neuvoston päätettäväksi. 

• Muiden kaupunkien vanhusneuvostojen vierailu Porvoossa. 
o Jää seuraavan neuvoston päätettäväksi.  

 
8. Terveiset kaupungin eri lautakunnista 

Ei uutta tietoa. 
 

9. Terveiset hyvinvointialueen vanhusneuvostosta 
 

10. Leena Sorjonen kertoi, että hyvinvointialueen vanhusneuvosto 
kiertää eri paikkakunnilla tutustumassa ikäihmisten palveluihin. 
Viimeksi vuorossa oli Lapinjärvi. Kaikki hyvinvointialueet toteuttavat 
yhteisöllistä asumista oman mallinsa mukaan, ei ole olemassa yhtä 
mallia.  Itä-Uudenmaan hyvinvointialueella ympärivuorokautiset 
paikat vähenevät vuonna 2025–2027 noin 400 ja samanaikaisesti 
yli 75-vuotiaiden määrä lisääntyy noin 800:lla. 
 
 

11. Muut asiat 
 

o Osallisuuskoordinaattori Maija Eklöf kertoi, että Porvoon 
kaupungin järjestämässä kolmannessa osallistuvassa 
budjetoinnissa ideoita tuli 171, joista 21 eivät kuuluneet 
kaupungin toimivaltaan. Yhteensä 150 ehdotusta arvioitiin 
ja 44 ehdotusta eteni äänestykseen. Äänestys on 10.3.–
24.3. 

https://uusi.opistopalvelut.fi/porvoo/fi/?q=ravitsemus&page=1
https://uusi.opistopalvelut.fi/porvoo/fi/?q=ravitsemus&page=1


 

 Pöytäkirja 2/2025 5 (5) 
    
    
 27.2.2025   
 

 
o Kaupungin suunnittelupäällikkö Elina Leppänen tekee 

vanhusneuvostolle ja nuorisovaltuustolle ennakkoesittelyn 
Torin uudesta suunnitelmasta 11.3.2025 klo 15–16 Nimbus-
talon Salonki -neuvotteluhuoneessa 4 krs. Lundinkatu 8. 

 
o Kaupungin avustuksia voi anoa 1.3.–31.3. niin yksityiset 

henkilöt, ryhmät kuin yhdistyksetkin.  
 

o Vuoden 2025 kokouksien mahdolliset vierailijat 
- Vapaa-aikajohtaja Minna Särelä 04/2025 
 
- Porvoon valmius- ja riskienhallintapäällikkö Minna 
Ruolanto 05/2025 

 
Seuraava kokous 27.3.2025 klo 10–12. 
 

12. Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.47. 
 

 
 

Leena Sorjonen  Maija Eklöf 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjantarkastajat 
 

 

Kirsti Hiltunen   Lars Heinonen 

 
Liitteet 

 
 
 

 


